
BRM.0012.14.14.2015      
 

Protokół nr 12/2015 
 

posiedzenia Komisji Uzdrowiskowej Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 24 listopada 2015 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia. 

------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 8
00

,  zakończyło się o godz.9
00

. 
 

Przebieg obrad: 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji, pan Janusz Radzikowski, który 

na podstawie listy obecności stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 

wymagane przepisami kworum, w związku z czym obrady są prawomocne. 
 

Listy obecności członków Komisji oraz zaproszonych gości stanowią załącznik 

nr 1 do protokołu.   
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2016 r. 

2. Zapoznanie się z układem przestrzennym Parku Solankowego. 

3. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2016 r. 

4. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

5. Sprawy bieżące. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Porządek obrad przyjęto bez uwag i przystąpiono do jego realizacji (za - 5). 
                            
Ad. 1  Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Inowrocławia na rok 2016, oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2016-2028. 

Projekty uchwał stanowią załączniki do protokołu XV sesji Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 21 grudnia 2015 r. 
 

Ryszard Brejza – Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Chciałbym powiedzieć, że przewidujemy przyrost dochodów i bez podwyżki 

podatku od nieruchomości możemy sobie pozwolić na wzrost wydatków na cele 

inwestycyjne.  

Jeśli chodzi o zakres Komisji Uzdrowiskowej liczymy, że wzrosną dochody, 

jeśli tylko inwestorzy, którzy nabyli grunty w strefie Uzdrowiskowej zrealizują 

zaplanowane inwestycje do końca roku. Mam nadzieję, że nowa władza nie 

wprowadzi planowanej ulgi od podatku w kwocie 800 zł. Obliczyliśmy  

z p. Skarbnik ten wariant i jeśli zostanie wprowadzona ulga, nasze Miasto straci 

rocznie 17 mln zł z PIT. Do tej pory około 8 mln zł straciły samorządy przez 

ostatnich 8 lat.  

 



 2 

Jeśli te plany zostaną zrealizowane i samorządy nie dostaną  

z budżetu państwa tych 17 mln rocznie to podejrzewam, że dojdzie do 

demonstracji. W dniu jutrzejszym na posiedzeniu Sejmu odbędzie się I czytanie 

projektu ustawy dot. rekompensaty dla samorządów na poczet strat w 2008 r. 

Ponad 200 tyś. osób podpisało się pod tym projektem, więc to o czymś 

świadczy. Kolejna zmiana, którą planuje wprowadzić aktualna władza będzie 

trzy razy gorsza.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Cieszy mnie fakt, że nasza lokalna opłata uzdrowiskowa nie ulegnie 

podwyższeniu, nie cieszy mnie natomiast czarny scenariusz, który nowy rząd 

planuje zrealizować. Rząd znalazł sobie kozła ofiarnego, którym jest samorząd, 

bo przecież najłatwiej jest wziąć środki od samorządów terytorialnych. Jeśli 

zmiany zostaną wprowadzone będzie to bardzo ważne wyzwanie dla 

samorządów na przyszłe lata. Z mojego punktu widzenia, boję się zapowiadanej 

centralizacji księgowości różnych jednostek, bo to pozbawi wiele osób pracy. 

Chciałbym zaznaczyć że do planowanej inwestycji związanej z budową  

ul. Długiej również Gmina Inowrocław dołoży 200 000 zł. W kwestii Komisji 

Uzdrowiskowej, czy w 2016 r. planowane są inwestycje w Parku Solankowym? 
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Na bieżąco będą realizowane drobne inwestycje, oczywiście finansowane  

z środków uzyskanych z opłaty uzdrowiskowej, bo chciałbym zaznaczyć,  

że wszelkie prace i inwestycje w Parku Solankowym są wykonywane z środków 

zewnętrznych. Nie obciążamy budżetu Miasta w tym zakresie.  
 

Maciej Basiński: 

Chciałbym uspokoić p. Prezydenta w sprawie zamierzeń nowej władzy. Nowy 

rząd i władza zrobią wszystko, ażeby pomóc samorządom.  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Jako Prezydenta Miasta nie obawiam się nowego rządu, tylko skutków 

finansowych po wprowadzeniu reform jakie ten rząd planuje.  
 

Maciej Basiński: 

Myślę, że sam fakt, iż odbędzie się I czytanie w Sejmie projektu, o którym 

mówił p. Prezydent świadczy o tym, że nowa władza jest nastawiona 

pozytywnie na współpracę z wszystkimi bez względu na opcje polityczną. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. 
 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2016? 
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 1, wstrzym. się - 0 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2028? 
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 1, wstrzym. się - 0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Ad. 2 Zapoznanie się z układem przestrzennym Parku Solankowego. 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości: 

Omówił szczegółowo materiał oraz przedstawił planowane zmiany w północnej 

części Osiedla Uzdrowiskowego. Materiał stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są pytania do przedstawionego materiału? 
 

Elżbieta Jardanowska: 

Chciałabym się dowiedzieć do kogo należą tereny znajdujące się po prawej 

stronie od strony Parku przy wejściu do Palmiarni? 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości: 

To są tereny prywatne, na których mogą być realizowane usługi związane  

z funkcjonowaniem uzdrowiska. 
  

Janusz Radzikowski – przewodniczący Komisji: 

To jest teren zbyty przez Miasto. 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości: 

Teren ten wygląda wizualnie jak nieużytek, ale nie może być to teren 

zaniedbany. Właściciel w przypadku zaniedbania płaci dość duże kary. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania.  
  

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego materiału? 
 

głosowanie: za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się - 0 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony materiał. 
 

Ad. 3 Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2016 r. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Przedstawił propozycję planu pracy Komisji na I półrocze 2016 r. 
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Chciałbym się dowiedzieć od p. Naczelnika kiedy będzie projekt zmian 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północnej części, 

wyłożony do publicznego wglądu? 
  
Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości: 

Prawdopodobnie w grudniu bądź na początku stycznia 2016 r. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Chciałbym, aby p. Naczelnik zapoznał nas szczegółowo z ostatecznym 

kształtem tego planu. Dlatego proponuję wpisać na miesiąc styczeń następujący 

temat: „Zapoznanie Komisji z ostatecznym kształtem projektu uchwały 

dotyczącego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

północnej części Osiedla Uzdrowiskowego”.  
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości: 

Postaram się przygotować ten materiał w formie prezentacji, żebyście mieli 

państwo jasny obraz co do tych zmian. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Na miesiąc luty proponuję dopisać następujący temat: „Zapoznanie się  

z największym Zakładem Lecznictwa Uzdrowiskowego - Solanki Uzdrowisko 

Inowrocław”. Proponuję ten temat z uwagi na fakt, iż Prezes tego zakładu 

zasugerował, aby posiedzenie Komisji Uzdrowiskowej odbyło się właśnie  

w tym zakładzie. 
 

Czy są jeszcze inne propozycje do planu pracy? Nie widzę. Przechodzimy do 

głosowania? 
 

Kto jest za przyjęciem planu pracy Komisji na I półrocze 2016 r. wraz  

z wniesionymi przed chwilą tematami? 
 

głosowanie: za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się - 0 
 

Komisja plan pracy przyjęła, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Ad. 4 Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Spraw wymagających opinii Komisji nie było. 
 

Ad. 5 Sprawy bieżące. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

W materiałach na Komisję otrzymaliśmy odpowiedzi na wnioski.  

W piśmie z dnia 5 listopada br. Zastępca Prezydenta informuje, iż propozycja 

wykonania przyłącza zasilającego Tężnię w solankę zostanie przeanalizowana 

pod kątem finansowym, natomiast materiały pod nazwą „Funkcjonowanie 

instalacji związanej z Tężniami Solankowymi” zostaną wykorzystane  

w planowanym do wydania folderze o Inowrocławiu.  
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Pismo stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Kolejne odpowiedzi dotyczą wniosku Komisji w sprawie zabezpieczenia  

w budżecie na 2016 r. środków na dodatkowe patrole Straży Miejskiej w Parku 

Solankowym. Plik pism stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Maciej Basińki: 

Chciałbym zwrócić na jedną rzecz uwagę, na Komisji 5 października br. 

mówiliśmy o monitoringu w Parku Solankowym i przy okazji tematu 

związanego z radarem Straży Miejskiej, który od stycznia 2016 r. już nie będzie 

funkcjonował, pojawił się pomysł, ażeby osoby, które do tej pory ten radar 

obsługiwały pełniły dodatkowe patrole w Parku Solankowym. Taki też miał być 

wniosek. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Tak, to prawda. Wina leży po mojej stronie, ponieważ źle sformułowałem treść 

wniosku, ale to nie zmienia faktu, że wniosek został przegłosowany 

jednogłośnie właśnie tej treści. W związku z tym na kolejne posiedzenie 

Komisji zaprosimy raz jeszcze p. Zdzisława Feita i omówimy ten temat. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 

posiedzenie Komisji.  

 

 

Przewodniczący Komisji 
 

Janusz Radzikowski 
 

Protokółowała 
 

Justyna Gaczkowska 


